

Обучение в Венгрии по программе Stipendium Hungaricum

ОБЩАЯ ИНФОРМАЦИЯ

В соответствии с Соглашением между Министерством образования и науки РФ и Министерством социальных ресурсов Венгрии о сотрудничестве в области высшего образования, венгерская сторона предлагает гранты для российских студентов и аспирантов по программе Stipendium Hungaricum с целью обучения в Венгрии на венгерском или английском языках.

Подробная информация о программе Stipendium Hungaricum:
<https://stipendiumhungaricum.hu/about/>.

Информационный семинар для заинтересованных в участии лиц от 7 декабря 2022 года: <https://youtu.be/RjfQTi9M5Dw>.

К участию в конкурсе приглашаются обучающиеся очной формы бакалавриата, специалитета, магистратуры, аспирантуры. Гранты распространяются на образовательные курсы и образовательные программы различных уровней.

Грант при обучении на образовательных курсах, программах бакалавриата и магистратуры включает:

- бесплатное обучение;
- ежемесячную стипендию размером 43,700 форинтов до конца обучения;
- бесплатное место в общежитии или частичное возмещение расходов на аренду жилья;
- медицинскую страховку.
- Доступные программы, Full degree (скопировать и вставить в браузер):
<https://stipendiumhungaricum.hu/uploads/2020/03/eligible-study-programmes-23-24-full-degree.xlsx>
- Доступные программы, Partial studies (скопировать и вставить в браузер):
<https://stipendiumhungaricum.hu/uploads/2020/03/eligible-study-programmes-23-24-partial-studies.xlsx>

Грант при обучении на программах аспирантуры включает:

- бесплатное обучение;
- ежемесячную стипендию 140,000 форинтов (до конца 1 стадии обучения) и 180,000 форинтов (до конца 2 стадии обучения);
- бесплатное место в общежитии или частичное возмещение расходов на аренду жилья;
- медицинскую страховку;

- Доступные программы, Full degree (скопировать и вставить в браузер):
<https://stipendiumhungaricum.hu/uploads/2020/03/eligible-study-programmes-23-24-full-degree.xlsx>
- Доступные программы, Partial studies (скопировать и вставить в браузер):
<https://stipendiumhungaricum.hu/uploads/2020/03/eligible-study-programmes-23-24-partial-studies.xlsx>

Пакет документов включает документы для российской и принимающей стороны (Венгрии). Кандидат на участие в конкурсе готовит документы согласно требованиям и направляет их в Отдел по международным связям МГППУ. Готовый пакет документов принимается **до 23 декабря 2022 года** на электронный адрес Отдела по международным связям МГППУ: oia@info-msupe.ru.

ДОКУМЕНТЫ ДЛЯ РОССИЙСКОЙ СТОРОНЫ

1. Письмо-представление от российской образовательной организации высшего образования, подписанное деканом.

Письмо-представление от российской образовательной организации высшего образования на кандидата составляется в произвольной форме на имя ректора, за подписью декана факультета.

Письмо-представление должно содержать следующую информацию о кандидате:

1. Статус кандидата в вузе (студент бакалавриата: курс, факультет; магистрант: курс, факультет; аспирант: год обучения);
2. На какой вид обучения (языковые курсы, языковая стажировка, научная стажировка, научная работа, бакалавриат, магистратура, аспирантура и т.д.);
3. В какой университет Венгрии кандидат планирует подать заявку, на какое направление обучения, по какой специальности;
4. Планируемый период обучения за рубежом (конкретные даты);
5. Краткая характеристика кандидата (почему университет рекомендует именно данного кандидата (заслуги)).

2. Биографическая справка.

Биографическая справка кандидата в произвольной форме с фотографией 3x4 см, с обязательным указанием фамилии, имени, отчества, даты рождения, места рождения, данных российского внутреннего паспорта, данных загранпаспорта (номер, дата выдачи,

срок действия), уровня образования, наличия дипломов, домашнего адреса, контактного телефона и e-mail.

3. Документы об образовании:

Для студентов 1 курса бакалавриата (специалитета):

- копия школьного аттестата (с оценками) или копия диплома учреждения среднего профессионального образования с приложением;
- выписка из зачетной книжки (с оценками на момент подачи заявки) или академическая справка;

Для студентов 2-го курса:

- копия школьного аттестата (с оценками) или копия диплома учреждения среднего профессионального образования с приложением;
- выписка из зачетной книжки за последние три семестра или академическая справка;

Для студентов последующих курсов бакалавриата (специалитета):

- выписка из зачетной книжки за пройденный период обучения или академическая справка;

Для магистрантов:

- копия диплома бакалавра с приложением;
- выписка из зачетной книжки или академическая справка.

4. Справка об уровне знания языка (венгерского или английского).

5. Копия загранпаспорта (первый лист с фотографией).

6. Форма согласия на обработку персональных данных (<https://docs.google.com/document/d/1thATgFD74wGyQwSs84remIhS1P4QHQRA/edit?usp=sharing&ouid=100392569508250228134&rtpof=true&sd=true>)

Каждый из перечисленных документов должен представлять собой отдельный файл. Имя каждого файла должно начинаться с порядкового номера документа согласно перечню (см. выше). Далее указывается название документа и фамилия кандидата.

Пример

1. Письмо представление Иванов

Отдел по международным связям МГППУ
oia@info-msupe.ru

2. Библиографическая справка Иванов
- 3.1. Диплом колледжа Иванов
- 3.2. Выписка из зачетной книжки Иванов
4. Справка об уровне знания языка Иванов
5. Копия загранпаспорта Иванов
6. Согласие на обработку персональных данных Иванов

ДОКУМЕНТЫ ДЛЯ ПРИНИМАЮЩЕЙ СТОРОНЫ (ВЕНГРИЯ)

Information for bachelor's, master's, one-tier master's and non-degree programmes

1. Recent photo of the applicant.

Photo that is taken not earlier than 2 years before the submission of the application.

2. Motivation Letter.

Minimum 1 page, typed in Times New Roman 12 point letters, written in the language of the selected study programme or in Hungarian.

3. Proof of language proficiency and their translations in the language of the selected study programme or in Hungarian.

Scanned copy of the original proof of language proficiency, with a minimum level determined by the Host Institution AND its translation. Translations only have to be attached if the copy of the original document is not in the language of the selected study programme or in Hungarian.

4. School certificates and their translations in the language of the selected study programme or in Hungarian.

- bachelor level full time programmes: scanned copy of the original secondary school graduation certificate or equivalent AND its translation;
- master level full time programmes: scanned copy of the original bachelor degree certificate or equivalent AND its translation;
- one-tier master level full time programmes: scanned copy of the original secondary school graduation certificate or equivalent AND their translations;
- non-degree, Hungarian language preparatory programmes: scanned copy of the secondary school graduation certificate AND its translation;

- non-degree, specialisation programmes: scanned copy of the degree certificate required by the Host Institution AND its translation;
- partial (exchange) study programmes on all study levels (if the partial studies are part of the student's degree studies in their sending higher education institutions): scanned copy of the original certificate about student status issued by the current higher education institution where the applicant is registered in, the document must certify that the student status is expected to exist during the partial studies as well AND its translation.

Translations only have to be attached if the copy of the original document is not in the language of the selected study programme or in Hungarian.

5. Transcript of Records and its translations in the language of the selected study programme or in Hungarian.

Copy of the original transcript of records regarding all academic semesters or school years completed during previous studies (at the highest level of education that the student have participated in) AND its translation. Translations only have to be attached if the copy of the original document is not in the language of the selected study programme or in Hungarian.

6. Copy of Identification Document (Passport)

Information for doctoral programmes

1. Motivation Letter.

Minimum 1 page, typed in Times New Roman 12 point font size letters - written in the language of the selected study programme or in Hungarian.

2. Proof of language proficiency and their translations in the language of the selected study programme or in Hungarian.

Scanned copy of the original proof of language proficiency, with a minimum level determined by the Host Institution AND its translation. Translations only have to be attached if the copy of the original document is not in the language of the selected study programme or in Hungarian.

3. School certificates and their translations in the language of the selected study programme or in Hungarian.

Scanned copy of the original master degree certificate or equivalent AND its translation.

Partial (exchange) study programmes (if the partial studies are part of the student's degree studies in their sending higher education institutions): scanned copy of the original certificate about student status issued by the current higher education institution where the applicants is registered in, the document must certify that the student status is expected to exist during the

partial studies as well AND its translation.

Translations only have to be attached if the copy of the original document is not in the language of the selected study programme or in Hungarian.

4. Research Plan.

Minimum 2 pages, typed in Times New Roman 12 point font size letters, written in the language of the selected study programme. The work plan must indicate the resources used, the document is checked by the universities for plagiarism.

5. Letters of Recommendation.

Signed Letters of Recommendation from the applicant's former or current academic tutor or supervisor, who has a scientific degree and has an insight into the professional work of the applicant, the letter of recommendation must be written in the language of the selected study programme or in Hungarian.

6. Transcript of Records and its translations in the language of the selected study programme or in Hungarian.

Copy of the original transcript of records regarding all academic semesters or school years completed during previous studies (in the highest level of education that the student have participated in) AND its translations.

Translations only have to be attached if the copy of the original document is not in the language of the selected study programme or in Hungarian

7. Copy of Identification Document (Passport).